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MZČR:

Rögnerová, Žílová (ředitelka odboru regulace cen a 

úhrad), Matějovská, Menšíková 

prac. skupina: 

Hradecká, Čermáková, Königsmarková, Frýdlová, 
Peremská, Candigliota



nezajištění dostupnosti hrazené péče PA

Tvorba sítě

- řeší jiní kolegové. 

- Problém není v nasmlouvání, ale organizaci péče o ženy při porodu. 

- už 20 let to nefunguje, supluje se to přes návštěvy gynekologa. 

- Proces by měl začít v sekci zdravotní - nová náměstkyně Vašáková.



potřeba revize výkonů (amb. porody)

PLDD je čím dál méně 
– nemají zkušenosti a odkazují na nemocniční ambulance - ty nemají kódy. 
– specializovaná péče na pracovištích je dražší.
– jsou nové kódy k vyzkoušení.
– dělá se novela seznamu zdr. výkonů 
– je třeba předložit přes odborné společnosti x někdy společnosti 

nekomunikují, může narážet na odb. společnosti. Pokud výkon
společnosti nejsou ochotny nasdílet, tak by to musel řešit odbor 
zdravotnictví.

– Chybí koncepce péče. Teď má MZČR úkol od vlády koncepci vytvořit.



nerovné postavení PA v dohodovacím řízení (2015)

- PA nejsou přibrány

- Řízení si řídí pojišťovny a poskytovatelé. MZČR do toho nemůže 

vstupovat.

- Je vaše právo vydobýt si místo na slunci. 

- Vytvořit segment je obtížné.

- Kolegyně za domácí péči jsou aktivní, nevidím důvod k nepřizvání. 

- kdyby segment nebyl ve shodě, MZČR může v úhradové vyhlášce 

přihlížet…

- Doporučení chtít podsekci. Ministerstvo je schopno to moderovat, 

pokud by byl problém. Naši podporu máte (PA). 

- Existuje jednací řád, ten se musí respektovat. 

- gynekologové se s pojišťovnami skoro vždy dohodnou

- Dr. Dvořák si v sekci gynekologů dělá, co chce.



pracovní skupina k seznamu zdr. výkonů

– schůzka je každé čtvrtletí 

– předtím bývá předjednání - i několik. 

– Na webu jsou dokumenty - návrhy na změnu zdr. výkonů nebo nové 
výkony. 

– Na revize výkonů není kapacita, je to na odb. společnostech, aby to 
revidovaly



novela zákona o veř. zdr. pojištění

– Jsme členkami vnitřního připomínkového řízení, ale k nám to nedorazilo
– gynekologové mohli prosadit ustanovení zákona, které se týká porodních 

asistentek? Opačný postup by byl absurdní (PA mění ustanovení o 
gynekolozích).

– Měla to na starosti Šteflová 
– Na MZČR byla pracovní skupina s gynekology, opakovaně se o tom jednalo.



Fondy prevence

– problém úhrady laktačního poradenství - hradí se poradkyně, co mají 
krátký kurz, ale nehradí se PA

– je možné ZP oslovit a navrhnout změnu
– Pokud chceme změnu péče, líbilo by se mi, kdyby to dokázaly 

doporučovat nemocnice (Rögnerová)
– Není to doporučení v příručce pro těhotné ženy, kterou mělo zpracovat 

MZČR?
– Informace o úhradách by tam měly být (včetně nároku na návštěvní 

službu PA) 
– Měl by být i informační portál. NZIP? Navrhovala jsem, aby se příručka 

dala do připomínkování (Menšíková)


